
Bekijk	de	webversie

Een	uitgave	van	de	gezamenlijke	wijkraden	oost--#30-01-2023

betreft:	verduidelijking	van	de	rondgezonden	verklaring	over	de	transitie	van
wijkraden	naar	wijkplatforms.

Beste	collega-wijkraden	in	Haarlem,	beste	{{voornaam}}	{{achternaam}},								
																																								
De	afgelopen	weken	hebben	enkele	van	ons	u	een	conceptverklaring	toegezonden.	Deze	is
door	een	aantal	wijkraden	onderschreven	en	door	een	aantal	anderen	niet.	Wij	respecteren	ten
volle	ieders	vrije	mening	en	zijn	ervan	overtuigd	dat	het	van	ons	allemaal	de	intentie	is	om	de
bewonersparticipatie	in	Haarlem	verder	te	versterken.
Uit	diverse	reacties	van	collega	wijkraadsleden	op	onze	verklaring	spreekt	bezorgdheid	dat
onze	insteek	een	open	gesprek	met	de	gemeente	zou	belemmeren.	Er	wordt	door	hen	op
vertrouwd	dat	in	overleg	met	de	gemeente	een	voor	alle	partijen	aanvaardbare	oplossing	wordt
gevonden.	Wij	hopen	dat	ook	maar	zien	tegelijk	dat	van	gemeentezijde	niet	geheel	open	en
transparant	is	gehandeld,	waardoor	bewonersbelangen	geschaad	dreigen	te	worden.

Hier	leggen	we	uit	waarom	wij	dat	vinden.

Inhoudelijk:	
Wij	hebben	harde	informatie	dat	de	coalitieonderhandelaars	de	wijkraden	willen	omvormen
omdat	ze	vonden	dat	ze	niet	goed	werken	en	niet	representatief	zijn	voor	de	wijken.
Echter	men	wil	juist	af	van	eigenwijze	deskundige	wijkraden	en	participatie	juist	beperken.
Het	Utrechtse	wijkplatform	model	is	toen	genoemd	als	iets	dat	ook	in	Haarlem	zou	kunnen
worden	geïmplementeerd.
Sommige	van	ons	wilden	in	de	nazomer	alle	wijkraden	hiervan	op	de	hoogte	stellen,	maar
zagen	daarvan	af	teneinde	eerst	het	Collegestandpunt	af	te	wachten.	Dat	verscheen	in
december	in	de	vorm	van	twee	startnota's,	één	over	participatie	en	de	ander	over	de	wijkraden.
De	bundel	van	bij	elkaar	90	pagina's	heeft	slechts	anderhalve	week	openbaar	ter	inzage
gelegen	voordat	de	commissie	bestuur	er	in	december	over	vergaderde.
Hoofdaccent	in	het	debat	was	de	wens	van	de	Raad	en	het	College	dat	bredere	groepen	dan
de	'usual	suspects'	hun	geluid	kunnen	laten	horen.	En	dat	wijkraden	niet	exclusief	als
pleitbezorgers	rond	wijkbelangen	worden	gezien.	Er	zijn	in	de	commissie	en	in	de	Raad
nauwelijks	woorden	gewijd	aan	het	schrappen	van	de	kerntaak	van	de	Haarlemse	wijkraden:
namelijk	belangenbehartiging.
Wel	staat	er	nadrukkelijk	in	de	nota	over	de	wijkraden:	wat	wij	niet	willen	is	dat	de	wijkraden	als
(exclusieve)	belangenbehartigers	voor	wijkzaken	zullen	fungeren.
Wij	denken	dat	het	ontnemen	van	onze	belangrijkste	taak	een	sprong	terug	betekent	op	het
gebied	van	bewonersparticipatie	in	Haarlem.	De	wens	om	wijkvertegenwoordiging	te	verbreden
met	meer	doelgroepen	snappen	we,	maar	we	vinden	dat	Haarlem	met	dit	Collegestandpunt	de
klok	terugzet.	Uiteraard	zullen	bewoners	altijd	hun	belangen	blijven	behartigen,	maar	kennelijk
wil	de	gemeente	niet	langer	dat	bewoners	door	tussenkomst	van	hun	wijkraad/platform
adviezen	geven	over	diverse	zaken	die	in	de	buurt	spelen	zoals:	groenvoorziening,
verkeerszaken,	bouwplannen	etc.	etc.	of	bezwaren	uiten	tegen	gemeentelijke	plannen	en
voornemens.
Er	is	in	zowel	Raad	als	commissie	veel	gezegd	over	de	exclusieve	rol	van	wijkraden	als
belangenbehartiger	maar	in	de	verordening	staat	niets	over	exclusiviteit	en	ook	in	de	praktijk
was	die	weinig	en	soms	geheel	niet	aan	de	orde.
De	vrees	van	sommige	mede	wijkraadsleden	dat	wij	niet	met	open	vizier	het	gesprek	met	de
gemeente	in	zullen	gaan	is	niet	gegrond.	Het	is	de	gemeente	die	in	de	startnotitie	‘van	wijkraad
naar	wijkplatform’	op	onduidelijke	gronden	onze	kerntaak	wil	afnemen	onder	het	verwijt	van
gebrek	aan	representativiteit.	Waarom	ons	werk	wordt	gekortwiekt	blijft	vaag.	Men	vergroot	het
punt	van	de	representativiteit	in	debatten	sterk	uit	en	intussen	wil	men	de	ziel	uit	ons	werk
wegnemen.	

Procedureel:
Uit	diverse	reacties	op	onze	verklaring	kregen	wij	de	indruk	dat	wordt	gedacht	dat	de	gemeente
definitieve	besluiten	heeft	genomen	en	dat	nu	vaststaat	dat	wijkraden	niet	meer	mogen
opkomen	voor	bewonersbelangen.	Het	lijkt	alsof	sommigen	van	ons	op	voorhand	daarmee
instemmen.	Daarom	is	het	goed	ons	te	realiseren	dat	de	startnota’s	bedoeld	zijn	als	input	voor
gesprekken	in	de	stad	met	ons	en	anderen.
In	open	gesprekken	moet	het	mogelijk	zijn	om	van	idee	te	veranderen	aan	beide	zijden	van	de
tafel.	Er	is	een	half	jaar	uitgetrokken	voor	die	gesprekken	waarna	de	resultaten	teruggaan	naar
de	Raad	en	vervolgens	zal	een	nieuwe	verordening	worden	opgesteld	die	de	oude	wijkraden
verordening	moet	gaan	vervangen.	Wij	hebben	de	wethouder	horen	zeggen	dat	over	de
bevoegdheden	dan	pas	de	beslissingen	zullen	worden	genomen,	op	zijn	vroegst	dus	eind	dit
jaar.
In	een	democratie	is	het	mogelijk	bij	te	sturen,	dus	ook	in	de	Haarlemse	politiek.

Tenslotte:
Het	is	ons	opgevallen	dat	de	gemeente	Haarlem	gecharmeerd	is	van	de	Utrechtse
wijkplatforms.	Wij	hebben	gelezen	dat	in	hun	eindrapport	daar	in	Utrecht	genuanceerd	tegenaan
wordt	gekeken:	de	nieuwe	Utrechtse	platforms	komen	moeizaam	van	de	grond	in	wijken	waar
voordien	geen	wijkorganisatie	was	en	daar	waar	ze	voortbouwen	op	de	voormalige	wijkraden
doen	ze	het	redelijk.	En	daarnaast	weten	we	dat	in	Rotterdam,	in	tegenstelling	tot	Haarlem,	de
wijkraden	in	de	positie	worden	gebracht	waarin	ze	meer	zeggenschap	gaan	krijgen.	In	de
Groninger	situatie	zien	we	dat	de	gemeente	per	wijk	gesprekken	laat	voeren	door
onafhankelijke	interviewers	met	de	vraag	welke	mate	van	zeggenschap	de	wijk	wil	hebben	en
welke	representatie	men	daar	tegenoverstelt.	Daar	gaat	men	er	van	uit	dat	een	wijkorganisatie
die	keihard	werkt	aan	haar	vertegenwoordigende	karakter	kan	worden	beloond	door	meer
zeggenschap.	Dat	lijkt	ons	positiever	dan	op	grond	van	vage	gemeentelijke	kritiek	op	onze
samenstelling	en	werkwijze	onze	taak	uit	te	hollen	en	te	beginnen	aan	een	ongedefinieerd	en
selectief	initiatief.	Want	dan	kan	de	samenleving	meer	verliezen	dan	ons	lief	is.

Tot	slot
Wij	hopen	dat	we	hebben	kunnen	verduidelijken	wat	ons	beweegt.
Mocht	u,	na	het	lezen	van	deze	verduidelijking,	alsnog	de	eerder	gezonden	verklaring	willen
ondertekenen	bent	u	uiteraard	van	harte	welkom.	Indien	niet,	hopen	we	wel	dat	we	rond	de
“bedreigde’	kerntaak	verder	samen	zullen	optrekken.

Met	vriendelijke	groet,

De	gezamenlijke	wijkraden	Oost:
Sportheldenbuurt
Scheepmakersdijk
Amsterdamse	buurt
Slachthuisbuurt
Parkwijk-Zuiderpolder-Penningsveer

	

	

Voor	vragen	of	reacties	replay	deze	mail.

Deze	e-mail	is	verstuurd	aan	{{email}}.•	Als	u	geen	nieuwsbrief	meer	wilt	ontvangen,	kunt
u	zich	hier	afmelden.	•	U	kunt	ook	uw	gegevens	inzien	en	wijzigen.	•	Voor	een	goede

ontvangst	voegt	u	voorzitter@wijkraadsmd.nl	toe	aan	uw	adresboek.
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